

SCHEMA DE RESOLUTION

COMMISSION CINEMA/ FESTIVAL/CULTURE

La Commission Cinéma/Festival/Culture, présidée par M. Paul LANTERI de la Cinémathèque de Corse, s'est réunie à Bucarest le 16 mai 2008 et a avancé les propositions suivantes :

1) Concernant le bilan de l'édition 2007 du Festival dédié à la mer Sea&Tv et la présentation de l'édition 2008 qui se déroulera à Reggio Calabria (Italie) du 8 au 13 septembre 2008 :

La Commission recommande que les diffuseurs et les producteurs membres de la COPEAM proposent aux organisateurs du Festival leurs produits audiovisuels dédiés à la défense de la culture et de l'environnement Méditerranéen et maritime en général. La Commission demande que ces produits soient remis avant le 31 juillet prochain.

2) Au sujet de la possibilité d'organiser la réunion annuelle des Directeurs des Programmes des radiodiffuseurs membres de la COPEAM dans le cadre du Festival Negroamaro – Cinema del Reale - qui se déroulera à Specchia (Lecce, Italie) du 20 au 26 juillet 2008 :

La Commission recommande que la Réunion se tienne pendant le Festival. Les responsables du Festival s'engagent à organiser dans ce cadre une journée de rencontres entre les directeurs des programmes, les producteurs indépendants membres de la COPEAM et les responsables de la Fondation Apulia Film Commission pour promouvoir et soutenir les productions audiovisuelles interculturelles.

3) Nouvelles propositions

- M. Sidi Shérif, coordinateur pour les Nations Unies de l'ONG Irene West Europe, propose qu'une édition du Festival Sea&Tv se tienne à Dubai. La Commission est favorable à cette proposition et demande aux organisateurs d'adresser un avant-projet pour 2009 à M. Shérif.
- La Cinémathèque de Corse souhaite reprendre une proposition de Festival de l'Affiche du Film Méditerranéen. A ce propos, la Commission demande que le Secrétariat Général de la COPEAM et la Cinémathèque de Corse définissent les conditions pour organiser une Première édition en 2009.

4) Nouveau portail de la COPEAM : les blogs dédiés aux Commissions d'Etude et aux Groupes de Travail

Suite à la proposition de M.me Pina DEL LAMA, du MedFilm Festival, la Commission partage l'avis d'utiliser le blog en tant qu'outil privilégié pour la promotion des festivals liés à la Méditerranée ainsi que comme espace virtuel de rencontre et de prolongement des activités de la Commission.

5) Divers

Dans le cadre de sa mission « Culture » la Commission recommande fortement que le projet d'une « charte audiovisuelle » pour la protection de la Méditerranée, déclinaison de la Charte de Séville, soit étudié rapidement par la Commission et par le Secrétariat Général afin de la présenter à un des prochains Comités de Direction. Un avant projet de cette charte a été déjà rédigé.

15th CONFERENCE AND 14th GENERAL ASSEMBLY OF COPEAM

RESOLUTION SCHEME

CINEMA/ FESTIVAL/CULTURE COMMISSION

The Cinema/Festival/Culture Commission, presided by Mr. Paul LANTERI from *Cinémathèque de Corse*, has met in Bucharest on the 16th May 2008 and has advanced the following proposals:

1) Concerning the follow up of the 2007 edition of the Festival devoted to the sea "Sea&TV" and the presentation of the 2008 edition that will be held in Reggio Calabria (Italy) from the 8th to the 13th September 2008 :

The Commission recommends that the broadcasters and the producers members of COPEAM would propose their audiovisual products focusing on the defence of both the Mediterranean culture and marine environment to the Festival's organisers. The Commission asks that those products would be sent before next 31st July.

2) Regarding the possibility to organise the annual meeting of the Programmes' Directors from broadcaster members of COPEAM in the framework of Negroamaro Festival – Cinema del Reale – that will be held in Specchia (Lecce, Italy) from the 20th to the 26th July 2008 :

The Commission recommends that the meeting would be held during the Festival. The people in charge of the Festival commit themselves to organise, within this context, one-day meeting gathering Programmes' Directors, independent producers members of COPEAM and the leaders of the Apulia Film Commission Foundation, in order to promote and support the intercultural audiovisual productions.

3) New proposals

- Mr. Sidi Shérif, coordinator of the NGO Irene West Europe for the United Nations, suggests that an edition of Sea&Tv Festival could be held in Dubai. The Commission is favourable about this suggestion and asks the organisers to address a proposal for 2009 to Mr. Shérif.
- *Cinémathèque de Corse* would like to resume a proposal concerning a Mediterranean Film Poster Festival. In this regard, the Commission asks the General Secretariat of COPEAM and *Cinémathèque de Corse* to define the conditions to organise a first edition in 2009.

4) New portal of COPEAM : the blogs devoted to the Study Commissions and to the Working Groups

Following the proposal of Mrs. Pina DEL LAMA, from MedFilm Festival, the Commission agrees on the use of the blog as a privileged tool for the promotion of the festivals linked to the Mediterranean and also as a virtual meeting point and an extension of the Commission's activities.

5) Others

In the framework of its cultural mission, the Commission strongly recommends that the project of an « audiovisual charter » for the protection of the Mediterranean, a declination of the Seville Charter, could be rapidly studied by the Commission and by the General Secretariat so as to present it during one of the next Steering Committee meetings. A draft of the charter has already been written.